
NASJONALPARKSTYRET FOR FEMUNDSMARKA OG GUTULIA 
 
 
Protokoll fra møte 21.05.2019 
 
 

Sted: Villreinsenteret på Hjerkinn 
Tid: Kl. 14.00 – 16.00  (møter og befaring kl 10.00 – 14.00) 
 

 
Til stede fra styret: Heidi Lundstedt og Lars Erik Hyllvang, Eva Nordfjell og Hans Vintervold  
 
Forfall: Inge Even Danielsen, Liv Darell 
 
Andre til stede:  Kirsten Thyrum, nasjonalparkforvalter  
 Ragnar Ødegaard, nasjonalparkforvalter 
 Marie Kristine Lorentzen (vara for Eva Nordfjell) 
 Tor Erik Skramstad  (vara for Lars Erik Hyllvang) 

 
 
Sak 10/2019: Godkjenning av møteinnkalling og saksliste 
 
Innkallingen til møtet ble enstemmig godkjent.  
 
Sak 11/2019: Valg av to personer til å underskrive protokollen 
 
Hans Vintervold og Heidi Lundstedt ble valgt til å underskrive protokollen sammen med leder. 
 
Sak 12/2019: Referatsaker 
 
De refererte sakene ble godkjent og tatt til orientering  
 
Sak 13/2019:  Kontorplassering for nasjonalparkforvaltere på Røros – forslag om ny lokalisering 
for ansatte hos Fylkesmannen i Trøndelag 

Forslag til vedtak: 
 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia ser at en samlokalisering for 
nasjonalparkforvalterne og reindriftsavdelingen vil kunne bidra til et større fagmiljø og en mer 
effektiv ressursbruk, og ser dette som en positiv utvikling av knutepunktet på Røros. 
 
 
Behandling i møtet: 
 
Enstemmig i tråd med forslag til vedtak 
 
 
 
 



Vedtak: 
 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia ser at en samlokalisering for 
nasjonalparkforvalterne og reindriftsavdelingen vil kunne bidra til et større fagmiljø og en mer 
effektiv ressursbruk, og ser dette som en positiv utvikling av knutepunktet på Røros. 
 
 
 
Sak 14/2019: Besøksstrategi for Femundsmarka – forslag til strategi og tiltak 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia godkjenner innholdet i den framlagte 
Besøksstrategien for Femundsmarka. Dokumentet oversendes til Miljødirektoratet for faglig 
godkjenning, det legges deretter opp til en høringsrunde blant alle berørte parter, med en god 
høringsfrist.  
 
Besøksstrategien vil legges fram for nasjonalparkstyret til endelig godkjenning etter at 
høringsrunden er gjennomført.  
 
 
Behandling i møtet: 
 
Enstemmig i tråd med forslag til vedtak 
 
 
 
Vedtak: 
 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia godkjenner innholdet i den framlagte 
Besøksstrategien for Femundsmarka. Dokumentet oversendes til Miljødirektoratet for faglig 
godkjenning, det legges deretter opp til en høringsrunde blant alle berørte parter, med en god 
høringsfrist.  
 
Besøksstrategien vil legges fram for nasjonalparkstyret til endelig godkjenning etter at 
høringsrunden er gjennomført.  
 
 
Sak 15/2019: Motorisert transport i forbindelse med utleie av husvære i Femundsmarka 
nasjonalpark på Hedmarkssiden 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Saken legges fram for styret uten forslag til vedtak 
 
 
Behandling i møtet: 
 
Styre ønsker at det jobbes videre med sikte på at kulepunkt 2 i vurderingen kan gjennomføres. 
Styret sluttet seg enstemmig til dette. 
 
 



Vedtak: 
 
 
Naturmangfoldloven og verneforskriften for Femundsmarka nasjonalpark definerer rammene for 
forvaltningsplanen for nasjonalparken og tilgrensende landskapsvernområder. Dette betyr blant 
annet forvaltningsmessige retningslinjer som nedfelles i forvaltningsplanen må ligge innenfor 
dette rammeverket, med andre ord, forvaltningsplanen kan ikke signalisere åpning for 
tiltak/aktiviteter som ikke har juridisk hjemmel i nml/verneforskrift. Mulige veier videre: 
 
 

Utarbeide tekstendringsforslag for forvaltningsplanens kapittel 4.7 der det anføres at 
verneforskriftens § 3 punkt 5.3.e vil bli praktisert slik at dispensasjoner innvilges for «all 
framtid», forutsatt at det er fast bosetting på de aktuelle eiendommene. En slik endring vil 
sannsynligvis kreve en høringsprosess og endelig godkjenning av Miljødirektoratet. 

 
 
 
 
Sak 16/2019: Langtjønna landskapsvernområde – søknad om oppsetting av ny hytte ved 
Nordvika, søker Helene og Jan Schjølberg 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia vil med dette gi avslag til Helene og Jan 
Schølberg for bygging av ny hytte innenfor Langtjønna landskapsvernområde, med hjemmel i 
forskrift om verneplan for Femundsmarka, vern av Langtjønna landskapsvernområde, fastsatt ved 
kgl.res. 21. februar 2003, §3 punkt 1.1. «Området er vernet mot inngrep som vesentlig kan endre 
eller virke inn på landskapets art eller karakter».  
 
 
Behandling i møtet: 
 
Lars Erik Hyllvang foreslo å utsette saken, for å avklare nærmere hva som lå i avslaget til Røros 
kommune i forrige runde, når saken ble behandlet av kommunen. Arbeidsutvalget gis fullmakt til 
å behandle saken.  
 
Hyllvang sitt forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt med 
 
Vedtak: 
 
Søknaden fra Helene og Jan Schølberg om bygging av ny hytte innenfor Langtjønna LVO 
utsettes, for å avklare nærmere hva som lå i avslaget i forrige runde saken ble behandlet av Røros 
kommune. Arbeidsutvalget gis fullmakt til å behandle saken.  
 
 
Sak 17/2019: Femundsmarka nasjonalpark – søknad om guida turer innenfor 
nasjonalparken – søker Røros guide 
 
Forslag til vedtak: 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia vil med dette gi dispensasjon til Røros guide i 
henhold til § 3punkt 4.2, for guidede turer i løpet av sommersesongen. Opplegget forutsettes å 
være i tråd med det som er angitt i søknaden, og det er ønskelig med en rapportering etter 
sesongen. Dispensasjonen gis for en fire-års periode og er gyldig fram til 01.10.2022. 



 
 
 
Behandling i møtet: 
 
Enstemmig i tråd med forslag til vedtak 
 
 
Vedtak: 
 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia vil med dette gi dispensasjon til Røros guide i 
henhold til § 3punkt 4.2, for guidede turer i løpet av sommersesongen. Opplegget forutsettes å 
være i tråd med det som er angitt i søknaden, og det er ønskelig med en rapportering etter 
sesongen. Dispensasjonen gis for en fire-års periode og er gyldig fram til 01.10.2022. 
 
 
 
Sak 18/2019: Eventuelt 
 
Styret legger opp til møte og befaring den 23. september. Det kan tas sikte på å ta en befaring i 
området ved Synnervika. Dersom tilretteleggingen er gjennomført i dette området.  
 
 
 
 
 
 
 
 
………………………………………………………………………………………………………. 
                 Hans Vintervold                    Heidi Lundstedt  Lars Erik Hyllvang 


